
PROTOKÓŁ  Nr LXXX/2023 

z obrad  LXXX sesji  Rady Gminy  Daszyna w dniu  17 lipca  2023 r. 

zwołanej na wniosek Wójta Gminy Daszyna 

Punkt 1 porządku obrad: otwarcie sesji, stwierdzenie kworum 

 Przewodniczący Rady – Tadeusz Dymny otworzył obrady  LXXX sesji Rady Gminy 

Daszyna  

i powitał: radnych, sołtysów, Wójta Gminy - Zbigniewa Wojtera, Z-cę Wójta-Zbigniewa 

Cywińskiego.  

Stwierdziła kworum-obecnych 15 radnych.   

Wylosowano numer  15 z listy radnych- Tomczak Barbara, która rozpoczynała głosowania. 

 

Przewodniczący zaproponował do odczytywania imiennego wykazu radnych w głosowaniach,  

Roberta Modrzyńskiego. Nie zgłoszono innych propozycji. 

 

Przewodniczący odczytał wniosek Wójta Gminy w sprawie zwołania sesji oraz porządek 

obrad: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum . 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Daszyna na lata 2023-2036. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Daszyna na rok 2023.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Daszynie 

5. Zakończenie obrad. 

Punkt 2 porządku obrad: uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Daszyna  na lata 2023-2036 

 

Z-ca Wójta odczytał objaśnienia do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na 

lata 2023-2036.  

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że ma pytania, które chciałby zadać Skarbnikowi Gminy. 

Dlaczego Skarbnik nie uczestniczy w obradach. W poprzednich latach Skarbnik Gminy był 

obecny na każdej sesji. W czerwcu było zatwierdzane sprawozdanie za rok poprzedni, ale bez 

udziału Skarbnika. Pytanie radnego dotyczyło kosztów remontu autobusu szkolnego, który 

uległ uszkodzeniu na skutek zderzenia z sarną oraz kto wykonywał remont. 

Wójt odpowiedział, że Pani Skarbnik uczestniczy w obradach w wyjątkowych sytuacjach. 

Jeżeli chodzi o koszty naprawy autobusu, to zostały w całości pokryte przez firmę 

ubezpieczeniową. Gmina nie dokładała ze swoich środków do naprawy. Wykonawcą remontu 

była Firma ze Strykowa. Czas trwania wydłużył się z powodu oczekiwania na dostawę szyby 

przedniej. Zostanie przedstawiona faktura za naprawę. Gmina wystąpiła do ubezpieczyciela    

o zwrot kosztów wynajmu autobusu zastępczego w okresie naprawy.  

Radny M.Chwiałkowski zapytał czy autobus miał wykupione autocasco i czy ubezpieczenie 

zawierało gwarancję auta zastępczego. Jeżeli nie było takiej opcji to gmina nie otrzyma 

zwrotu za wynajem autobusu zastępczego. 

Wójt stwierdził, że autobus posiadał pełne ubezpieczenie. 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o szczegóły kwoty 387279,46 zł.  

Z-ca Wójta wyjaśnił, że kwota obejmuje wydatki : 



- w ramach otrzymanych dotacji na zakup podręczników,  dożywiania oraz na rozwój 

czytelnictwa Program rządowy realizowany w Szkole Podstawowej w Daszynie, 

   dla uczniów w ramach otrzymanej dotacji, 

- w ramach otrzymanych środków z Funduszu Pomocy na zabezpieczenie pobytu uchodźców 

z Ukrainy przebywających na terenie gminy, 

- wypłata zasiłków stałych oraz zasiłków rodzinnych, 

-wydatki na ubezpieczenie mienia gminnego, 

- dowóz uczniów do szkół, 

- zadania z zakresu kultury. 

Wiceprzewodniczący Rady-J.Kiński zapytał o zwiększenie wydatków o 60 000 zł na zadania 

w zakresie kultury. 

Wójt odpowiedział, ze powstała potrzeba wykonania pewnych zadań w ramach kultury. Część 

wydatków została już poniesiona, ale jest potrzeba zwiększenia. Część z tej kwoty dotyczy 

wydatków na tegoroczne dożynki gminne. 

Wiceprzewodniczący J.Kiński stwierdził, że odpowiedź wójta była bardzo ogólnikowa. Jest 

poparcie organizacji dożynek, ale w granicach wydatków ubiegłorocznych ok. 50 000 zł, a nie 

zwiększać o 60 000 zł. Gmina ma coraz więcej dróg wymagający pilnie remontów, w ramach 

oszczędności wyłącza się oświetlenie uliczne, a z drugiej strony planuje się dożynki gminne 

za kwotę ok. 100 000 zł. Jakież to atrakcje wójt przewiduje za taka kwotę. Czy będzie stół 

szwedzki dla wszystkich uczestników? 

Wójt powiedział, że radny jak zwykle planuje wskazać swój tok myśleniowy. Tegoroczne 

dożynki zaplanowano ponownie w Daszynie, z racji odpowiedniego miejsca w kompleksie 

dworkowo-pałacowym. Trudno oszacować na chwilę obecną dokładnie koszty. Uzgodnienia 

są w toku. Wszyscy maja świadomość, że za sprawa inflacji w stosunku do roku ubiegłego 

ceny znacząco wzrosły. Przedstawiony argument remontu dróg i przerw w oświetleniu 

ulicznym były nie na miejscu. Wyłączanie oświetlenia wynika z zapisów ustawy nakładającej 

na samorządy wypracowanie oszczędności w zużyciu energii elektrycznej. Wydatki w dziale 

900 Kultura obejmują również zakup instrumentów muzycznych dla Orkiestry Dętej w 

Mazewie oraz zakup ogrodzenia dla Jarochówka. Dla całości budżetu nie jest to kwota 

szczególnie znacząca. Wójt zaprosił do włączenia się w organizację dożynek. 

Wiceprzewodniczący J.Kiński stwierdził, że oszczędzamy energię poprzez wyłączanie 

oświetlenia ulicznego. Ustawa obowiązywała już w ubiegłym roku i był plan wymiany lamp 

na energooszczędne, ale brakło pieniędzy w budżecie na realizację. Jeżeli chodzi o instrument 

dla orkiestry to kosztował 5000 zł i nie miało to znaczenia dla budżetu. W poprzednich latach 

koszty dożynek kształtowały się w granicach 35000 zł w Starej Żelaznej, a w Łubnie był to 

koszt 12000 zł  i były to imprezy na wysokim poziomie. Imprezy organizuje się według planu 

wydatków, a nie dokładać pod koniec. Radny rozważał, jak ma zagłosować. Z jednej strony 

chciał by ułatwić życie mieszkańcom, aby oświetlenie uliczne świeciło cała noc, jak zagłosuje 

za zwiększeniem na dożynki. Może być później zarzut pod adresem rady, że przegłosowała, 

bo chciała się zabawić.  

Wójt stwierdził,  że jest to kolejne wystąpienie radnego pod publiczkę i nie odpowiednie było 

porównywanie wydatków na drogi i oświetlenie z organizacją dożynek. Jeżeli chodzi o 

zmianę oświetlenia uliczne na ledowe, jak tyko będzie możliwe zostanie wykonane. 

Wiceprzewodniczący J.Kiński zapytał jaka jest zaplanowana w budżecie kwota na 

organizacje dożynek. Czy będzie nieodpłatny poczęstunek dla wszystkich uczestników? 



Wójt opowiedział, że przewidywane koszty dożynek to ok. 70 000 zł. Tak jak w ubiegłym 

roku nieodpłatnie grillowana kiełbasa, kaszanka i mięsa oraz grochówka. 

Przewodniczący stwierdził, że wiceprzewodniczący J.Kiński wygłosił swoje populistyczne 

wystąpienie.  Wszyscy maja świadomość, że w stosunku do ubiegłego roku nastąpił 100% 

wzrost cen, tym samy nie można oczekiwać organizacji tegorocznych dożynek w kosztach 

ubiegłorocznych. Ubiegłoroczne dożynki zorganizowane w Daszynie były bardzo udane i 

dobrze odebrane przez mieszkańców. Było duże gromadzenie z udziałem uczestników z poza 

gminy. Jeżeli mieszkańcy się organizują w przygotowania to musi być to na poziomie.       

Nie ma miejsca na wypowiedzi populistyczne. 

Radny M.Chwiałkowski poprosił o przybycie na obrady Sekretarza Gminy w celu udzielenia 

wyjaśnień dlaczego nadal są na terenie gminy miejscowości, gdzie nie jest wyłączane 

oświetlenie uliczne i świeci się cała noc.  

Wójt odpowiedział, że było wystawione zlecenie do Zakładu Energetycznego, aby w 

godzinach nocnych wyłączało się oświetlenie na terenie całej gminy. Możliwe, że jest 

problem ze sterownikami. Sprawa będzie wyjaśniona. 

Radna A.Łuczak zapytała w jakich godzinach powinny gasną lub zapalać się lampy uliczne. 

Obecnie gasną o godzinie 24.00 i zapalają się o godzinie 4.00. Dyskutujemy o zwiększaniu 

wydatków gminy, a czy ktoś pomyślał o rolnikach, którzy w wyniku suszy maja duże straty   

w plonach, a dodatkowo drastycznie spadły ceny plonów i rolnicy mogą wnioskować o 

umorzenie podatków. 

Wiceprzewodniczący J.Kiński wnioskował o przerwę w obradach. 

Przewodniczący stwierdził, że sesja jest na wniosek wójta i nie ma zgody na wprowadzanie 

przerw w obradach i nie poddał wniosku pod głosowanie. 

Zakończono dyskusję. 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXX/376/2023 r. w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2023-2036 i poddał pod głosowanie. 

Wynik głosowania: 

Za                          10   

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         5 

Uchwałę przyjęto większością głosów   

 

Punkt 3 porządku obrad: uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 

 

Z-ca Wójta odczytał objaśnienia do zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

 

Radna R.Krokos zapytała o cel zwiększenia wydatków o 30 000 zł na zadania z zakresu 

kultury. 

Wójt powiedział, że w ramach tych środków planowany  jest zakup instrumentu dla orkiestry, 

ogrodzenie w Jarochówku(brama), pewne prace w Jarochowie. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o kwotę 30000 zł na ubezpieczenie budynków i paneli 

fotowoltaicznych. 

 



Wójt odpowiedział, że wzrosła kwota ubezpieczenia między innymi ogniw fotowoltaicznych 

montowanych przy gminie. Dobezpieczamy do pełnego zakresu. Standardowe ubezpieczenie 

nie obejmuje wszystkiego. Wynika to ze wzrostu wartości budynków. 

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że z reguły robi się ubezpieczenie w okresie rocznym i 

nie ma podwyżek w czasie trwania ubezpieczenia. Radny zapytał o odszkodowanie budynku 

w Drzykozach po pożarze. Dlaczego zwiększa się wydatki na energię w budynkach 

gminnych, wyłącza się oświetlenie uliczne w ramach uzyskania oszczędności. 

 

Wójt odpowiedział, że gmina przygotowuje pozew przeciwko ubezpieczycielowi. Oświetlenie 

uliczne, a zużycie energii w budynkach gminnych to dwie różne sprawy. 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o przyczyny wzrostu kosztów dowozu uczniów. Czy są już 

podpisane umowy z wykonawcami na dożynki gminne? 

 

Wójt odpowiedział, że niedoszacowane były koszty dowozu uczniów i jest konieczność 

zwiększenia wydatków. Przygotowania dożynek są w trakcie. Przy zamówieniach widzimy 

jakie będą koszty. 

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński stwierdził, że popularne zespoły podpisują umowy co najmniej 

z dwumiesięcznym wyprzedzenie, więc wójt mija się z prawdą. 

 

Radna R.Krokos zapytała o zwiększenie o 11000 zł w dziale gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska. 

 

Wójt odpowiedział, że wzrost jest związany z kosztami zbiórki odpadów wielogabarytowych. 

Zakończono dyskusję. 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXX/377/2023 w sprawie zmiany  w budżecie gminy 

na 2023 rok i poddał pod głosowanie. Wynik głosowania: 

Za                             10 

Przeciw                      0 

Wstrzymujące            5 

Uchwałę przyjęto większością głosów. 

 

 Punkt 4 porządku obrad: uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Daszynie  

Nie zgłoszono pytań do uchwały. 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXX/378/2023 w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Daszynie i poddał 

pod głosowanie. Wynik głosowania: 

Za                          14 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Obrady opuściła radna B.Malarska. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie  

 

Punkt 5 porządku obrad: zakończenie obrad  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LXXX sesję 

Rady Gminy Daszyna.  

 

Protokołowała :D. Kaźmierczak  


